
EP Praha ,junioři 
Zpráva trenéra 

Datum konání:  25. - 26. 7. 2015 

Účastníci: 

Trenéři: Dušan Koza 

Závodníci s těmito výsledky: 

Jméno   příjmení  zápasů  výhry prohry  umístění 

Lukáš  Selecký   66kg 1  0 1  bez. 

František Šmehlík   73kg 1  0 1  bez. 

Jiří   Svoboda  81kg 1  0 1  bez. 

Jakub  Král   +100kg 1  0 1  bez. 

 

Hodnocení turnaje: 

Další turnaj v sérii evropských pohárů pořádala naše matička Praha. Opět se sjela obrovská 

konkurence z celého světa. Turnaj proběhl na čtyřech tatami v prostorách sportovní haly Sparty 

Praha na Podvinném mlýně. Organizačně byl turnaj zvládnut naprosto perfektně, i když starost o 

domácí závodníky poněkud pokulhávala oproti zahraničním účastníkům. Ale to v žádném případě 

nemělo žádný vliv na výkony či výsledky našich borců. Se vším jsme se dokázali hravě vypořádat. 

 

Hodnocení našich závodníků: 

Tentokráte to ohodnotím malinko odlišně oproti jiným zprávám. Společně ohodnotím tři naše 

zástupce a to: 

Jiřího Svobodu, Jakuba Krále a Františka Šmehlíka: 

Všechny tři spojuje jedna věc. Všichni měli naprosto srovnatelné soupeře z pohledu výkonosti, síly, 

techniky a dalších parametru. Všichni jejich soupeři v následném zápase podlehli svému protivníku a 

tím pádem ukončili jejich pokračování v soutěži.  

Ani jeden nepředvedl svůj vyšší standart, který k soutěži tohoto typu bezpodmínečně patří. Franta 

prohrál s judistou z Polska, Jirka s Islanďanem a Kuba s Kazachstáncem. Těžko se to hodnotí jinak a 

pozitivněji. Chyběli mi tam osobně základní judistické vlastnosti: rvát se!!! Jít do utkání s cílem 

zvítězit!!! Nenechat svou kůži zadarmo!!! Vydat se ze sil!!! Prodat co jsem všechno musel natrénovat 



a také co jsem natrénoval!!! Uvědomění si, že reprezentuji svoji vlast!!!  Že reprezentuji Českou 

republiku!!!. 

Prohrát je normální, ale prohrát bez maximálního nasazení je zrada, je klam sebe sama, je klam na 

všechny kolem!!! 

Ano, vím, že to není jednoduché a je potřeba se „ z toho neposrat“ ( slova legendárního hokejisty a 

hokejového trenéra Ivana Hlinky), kterého mimochodem obdivuji za jeho trenérské i hráčské 

schopnosti. Občas to v hysterii novinářů po prohraném zápasu české reprezentace, ale i jeho 

milovaného Litvínova pronesl. A všechny tím posadil na zadek.  Ukázal tím dle mého nadhled nad 

sportem jako takovým. Tím ovšem neomlouval prohru, jen to bral jako fakt, který ke sportu patří a 

bez kterého by nebyl sport tak krásný a přitažlivý jako je dnes a i v minulosti vždy vlastně byl. 

Vím a je potřeba, abychom si to všichni uvědomili, míli trpělivost!!! Poctivě pracovat, míli rádi judo, 

míli rádi tu atmosféru kolem toho, míli rádi svůj klub, to je cesta k úspěchu, které já věřím.  

Lukáš Selecký: 

Ani Lukáš z této zprávy nevyjde suchý.  I on si slízne smetanu  :-) . S jediným rozdílem proti 

ostatním. Jeho soupeř z Kazachstánu byl technicky i fyzicky velmi šikovný. Těžký soupeř, ale přesto 

výsledek nemusel být až tak krutý. Lukáš se prezentoval zakřiknutým judem s málo útočením. 

Vyčkávací taktika, tu neplatila. Soupeř nastupoval, dělal a házel. Lukáš ač se snažil, bylo to málo. 

 

Závěrečné zhodnocení: 

Momentálně mě napadá jediná věc. Je to v hlavě. Nemám pro to v současnosti jiné vysvětlení. 

Samozřejmě možná zaostáváme v tréninkové přípravě obecně, ale hlavně mezinárodní i tréninkové 

nasazení Františka Šmehlíka a Lukáše Seleckého, by alespoň tenhle názor měl vyvrátit. Vždyť jejich 

účast na mnoha mezinárodních campech nejen v tomto roce je toho důkazem. 

Co napsat závěrem??? Negativní součet našich zápasů mluví za vše. Čtyři prohry a žádná výhra je 

hodně krutá skutečnost. 

Ale víte co??? Nevíte ???  Ja vím!!! Jdeme dál!!! A zase bude líp. Zase příště všechny porazíme a 

budeme se radovat. To je sport všech sportů. To je JUDO!!! Krásný, moderní Olympijský klenot. 

 

 

 

V Ostravě 28. 7. 2015                                                             Dušan Koza, trenér 1.JCBO 


